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Flere innbyggere til Sigdal



PRESENTASJON

Ordfører Tine Norman

Representerer SP, 2. periode – har 
verdens beste jobb, 20% 
næringsutvikling
• 55 år, gift, 3 voksne døtre
• Bor på hjemgården, men har 

overdratt drift til datter og 
svigersønn = fire nye innbyggere

• Hjertesaker; bosted, besøks- og 
næringsutvikling



Sigdal plassert på 
kartet
• Sentral distriktskommune; 45-60 min til 

Drammen, Hønefoss og Kongsberg
• 842 kvadratkilometer, 7,5 mil lang
• Rett i underkant av 3500 innbyggere
• 5000 hytter – 25 000 mennesker mange 

uker og helger i året
• Største arbeidsplassen er kommunen –

370 ansatte
• Reiselivet
• Industrien sysselsetter 400 

arbeidsplasser – størst: Sigdal kjøkken
• Jordbruk og skogbruk



«Fjelllstøtt inn i 
framtida»
• Overskrifta har i seg det vi i 

kommunene jobber for hver eneste 
dag, hvordan legge grunnlaget for 
kommende generasjoner som skal 
leve sine liv her

• Jeg har ikke fasiten, men har noen 
tanker…

• Vi skal stå fjellstøtt med våre 
fortrinn 

• Bo-leve-skape
• Muligheten for å leve det gode livet 

i distriktene



Kommuneplanens 
samfunnsdel sier:
• Demme opp for befolkningsnedgang
• Målsetting om stabilisering og deretter 

økning i folketallet. Tiltak må spesielt 
rettes mot barnefamilier og unge i 
etableringsfasen

• Være attraktiv for innbyggere, 
innflyttere og besøkende

• Sentrumsutvikling og utvikling av 
kommunens tettsteder er avgjørende 
for vår attraktivitet.

• Gjennomgang av tilbudet av boliger; 
tilpasse eneboliger og mindre enheter i 
en helhetlig sammenheng



Spredt boligbygging
• Sigdal kommune ønsker å legge til rette 

for bygging i hele kommunen der hvor 
det er etablerte grender og roer

• Gode nyheter fra kommunalminister 
Gjelsvik som vil styrke det kommunale 
selvstyre og fornye statlige 
planretningslinjer. Legge til rette for 
bosetting  i hele andet.

• Dagens planretningslinjer har 
innskrenket kommunens handlingsrom. 
Kommunene blir overkjørt av fylke og 
statsforvalter

• Jeg ser fram til en revidering og 
forbedring av planverket = positivt for 
oss i distrikta.



Kommunens rolle

• Kommunen må og skal være en 
aktiv tilrettelegger

• Oppdaterte kommuneplaner og 
reguleringsplaner

• Hele tida sørge for at det er nok 
areal avsatt til bolig og næring

• Være en pådriver /støttespiller til de 
som vil utvikle boligprosjekter

• Ordfører en døråpner og igangsetter



Noe helt nytt på 
gang ….
• Sommeren 2017 stiftes Sandsbråten 

Panorama; bestående av grunneier, 
entreprenør og Blinkhus Sigdal as

• De gutta ønsket å etablere boligfelt på 
et tidligere regulert område på det 
mest fotograferte stedet i Sigdal med 
utsikten mot fjorden, fjella og 
Andersnatten. Helt nytt for oss

• Endring av eksisterende plan for å 
utnytte området bedre. 35 boenheter; 
leiligheter og eneboliger

• God dialog med kommunen fra første 
dag.

• Strategi for markesdsføring fra starten



Fra ide til realisme

• Reguleringsplan godkjent desember 
2018

• Tverrpolitisk enighet om å bidra i 
prosjektet med tilføring av vann og 
avløp. Bidra til å holde 
kostnadsnivået lavest mulig

• Oppstart med framføring av 
infrastruktur vinter 2019

• Sommeren 2019 reiste det første 
huset seg

• Nøkkelen i dette prosjektet er 
SAMARBEID



«Prøvebo»

• Blink Hus Sigdal har bygd en 
moderne og fult innredet enebolig 
på boligområdet der man kan bo 
noen dager helt gratis. 

• Viser fram området til potensielle 
kjøpere – virkelig oppleve utsikten 
og området på nært hold

• Etter pandemien jobber vi mer på 
hjemmekontor =>

• Et næringsbygg i tilknytning for 
hybride arbeidsplasser planlegges



Boligprosjektet har 
blitt en suksess
• Mye oppmerksomhet i media på 

prosjektet, deriblant NRK som var på 
besøk og oss mye positiv omtale

• Status pr høsten 2022:
• 25 personer bor nå på boligfeltet
• 21 av disse er innflyttere/tilbakeflytta 

sigdøler. 4 fra andre steder i Sigdal
• Det sier meg at det må satses – det 

bærer frukter
• 27 nye innbyggere i Sigdal  2021
• -ikke ei hvilepute, men en motivasjon



Primærnæringa er 
også boligutvikling
• Landbruk og skogbruk har lange 

tradisjoner i Sigdal, selv om de fleste 
har en jobb ved siden av

• 27 gårdsoverdragelser de siste to 
åra

• De fleste som nå overtar er yngre 
mennesker som flytter tilbake til 
bygda for å ta over gården

• De sier meg at de har trua på å bo i 
Sigdal og ser muligheter for gården



Fritidsbeboerne –
en viktig ressurs
Sigdal har åpnet for endring av 
fritidsboligen til fast bopel – også en 
måte å få nye innbyggere på

• Knytte innbyggeren og 
fritidsbeboerne tettere sammen–
gjensidig avhengig av hverandre

• Mye kompetanse som vi kan knytte 
til oss i privat og offentlig sektor

• Vitaminer for distriktene



Sigdal kjøkken as

• Etablert av to sigdøler for 70 år siden
• Hadde på det meste 400 ansatte-sørget 

for at sigdølingene fikk «fast arbeid» 
• Eies i dag av svenske Nobia AS (20 

varemerker innafor bad og kjøkken)
• Vil nå satse mer i Sigdal, 30-40 nye 

medarbeidere i 2023
• Må skaffe boliger
• Samarbeid med grunneier utbygger og 

kommune i startgropa – boliger er helt 
avgjørende. Får vi det til?



Oppsummering

• Hvis vi virkelig ønsker å legge til rette 
for boligutvikling må kommunen sitte i 
førersetet

• Tilgang på boliger vil være avgjørende 
om man tiltrekker seg nye innbyggere. 
Plass på skole og barnehage har vi. 

• Sentrumsnære leiligheter og boligfelt 
med forskjellige hus/leilighetstyper

• Nå legger vil til rette for boligfelt både 
øverst og nederst i bygda litt etter 
samme mal – håper vi lykkes



#mittrike #mittsigdal

Takk for oppmerksomheten! 
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